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Upravljanje kompanijom posredstvom 
modernih alata Cilj PANTHEON konferencije je da pokušamo dobiti odgovore na pitanja s

kojim znanjem, strategijama i pristupom do}i do pove}anja dobiti, investicija

i time do uspješnog poslovanja.

U o~i PANTHEON konferencije  koja
}e biti odr`ana 15. novembra u
BiH, o njenim ciljevima i zna~aju
poslovne informatike razgovarali

smo sa Andrejom Merteljom, izvršnim
direktorom Datalab Tehnologije d.d.

BM: Šta su osnovni ciljevi predstoje}e 
PANTHEON konferencije, ko su njeni u~esnici i
koja je njena osnovna ideja-vodilja u smislu
strategije poslovanja u vrijeme aktuelne 
globalne krize?

MERTELJ: PANTHEON konferencija, ve}
peta po redu u Bosni i Hercegovini, na-
jbitniji je susret u PANTHEON ko-
risni~koj zajednici, koja danas broji više
od 28.000 korisnika u SEE regiji. Ona
je prilika za edukaciju, dru`enje i
poslovne susrete poduze}a. Namijen-
jena je predstavljanju najaktuelnijih
tematika i novosti u PANTHEON-u, te
tuma~enju najnovijeg zakonodavstva i
predstavljanju poduzetni~kog znanja.
Pored edukativne i informativne, ima i
ve oma mo}nu poslovnu funkciju. 
Ovogodišnje PANTHEON konferencije,
od r`ane u Sloveniji, Srbiji, Makedoniji
i predstoje}a 15. novembra u BiH, im -
a ju poseban, odnosno dvostruki zna~aj.
U kompaniji Datalab, koja ove godine
sla  vi svoj 15. jubilej, svjesni svoje šire
dr u štvene odgovornosti, uzimamo sebi
za obavezu da doprinesemo rješavanju
dr uštvene, ekonomske i socijalne prob-
le matike u BiH. PANTHEON konfere -
n cija ne}e biti samo kvalitetan
po    d uzetni~ko-edukativni ve} i human-
i ta  rni doga|aj pod naslovom”...jer za-
je dno mo`emo!”.

BM: Tema ovogodišnje konferencije je AKTIVNO
-znanjem do izlaska iz ekonomske i finansijske
krize! 

MERTELJ: Vrijeme krize nije uvijek vri-
jeme stezanja kaiša. To je i vrijeme u
kojem mlade i inventivne firme naj la -
kše zauzmu svoju poziciju na tr` i š tu.
Cilj konferencije je da pokušamo do -
biti odgovore na pitanja s kojim zna n-
jem, strategijama i pristupom do }i do
pove}anja dobiti, investicija i ti me do
uspješnog poslovanja. Sukla dno tom
cilju organiziramo i okrugli stol, gdje
}emo s priznatim stru ~ nja ci ma iz svi-
jeta privrede, obrazovanja, te s pred-
stavnicima organa uprave, pokušati da
prona|emo najbolja rješenja i savjete

za bh. privrednike i u tom smislu vas
pozivam da nam se pridru`ite.

BM: Kako ocjenjujete proteklih 15 godina rada
Datalaba – kojim segmentom poslovanja ste
najzadovoljniji, a gdje mo`da, iz objektivnih ili
subjektivnih razloga, nisu postignuti 
maksimalni rezultati?

MERTELJ: Postignutim rezultatima u za d-
njih 15 godina na svim tr`ištima SEE
re gije veoma sam zadovoljan, sp o m e n ut
}u samo aktuelno pro širenje na tr ̀  i šte
Albanije i partnerstvo sa švi   c a rskom
kompanijom Mattig Managem ent Part-
ners, koja zaokru`uje pri s utnost sa vla s -
ti tim firmama u svim zemljama regije.
Broj PANTHEON korisnika je daleko
is pod našeg potencijala, ali o~ekujemo
eks ploziju, jer firme postaju sve više i
vi še svjesne zna~aja ERP softve ra,  a ti -
me i razlika izme|u njih u kvaliteti, te
ko risnosti. Tre nutna ekonomska sit ua -
c ija sva ka ko da je sve samo ne motivi-
ra ju}a, ka da su u pitanju bilo kakve
in vesticije (pogotovo one u nematerija -
l nu imovinu), ali isto tako privrednici
su sve više svjesni da bez podrške mod-
e rnih informacionih tehnologija gube u
sta lnoj utrci i, naposljetku,  bivaju pr e -
ga ̀ eni od strane konkurencije. Pola zi -
mo, a u aktuelnoj ekonomskoj si t uaciji
još više, od uvjerenja da je us pješno i efi -
ka sno vo|enje poduze}a mo gu}e jedino
uz podršku kva lit e t nog i sigurnog infor-
macionog siste ma. U tom pravcu slijed-
imo našu mi siju, a to je garancija
vis okokval it e tnog poslovno-informaci -
o nog sistema i time ciljamo na maksi-
malne rezultate.

BM: Koliko su privredni subjekti na koje je 
usmjereno poslovanje Datalaba uop}e svjesni
zna~aja poslovne informatike – u kojoj mjeri se
situacija promijenila nabolje u posljednjih 15
godina? 

MERTELJ: Svaki dan sve više. Da se razu-
mijemo, kako u BiH, tako u okru ̀ e nju
imamo jako puno poduze}a koja bi ̀ el-
je la da mijenjaju stvari nabolje, ali ne-
maju odlu~nost i plaše se izazo va
pro mjena. Ono što je dobro, jeste da sve

više kompanija komunicira sa ko m-
panijama iz inostranstva, tako da mogu
mjeriti svoje performanse u od no su na
druge. Poslovni procesi su sve ma nje
podlo`ni adhokraciji i sve je ve }a ten-
dencija standardizacije. No va ge ne -
racija vlasnika i direktora po duze}a sve
više prepoznaje i cijeni mogu}nosti up -
ravljanja kompanijom posredstvom ko -
ri štenja modernih alata, kakav je
PA  NTHEON. Jedino pro fesionalci, ko -
ji su spremni na pro mjene }e i pre ̀ i vjeti
ova kve tendencije. Stan dardi za ciju po -
slovnih pro cesa vrlo efikasno mo ̀ emo
po sti}i kroz uvo|enje ERP so ftvera. Ta -
ko |er je veliki izazov do ve sti ponudu i
po tra`nju da se dodirnu u pra vom tre -
nu tku za obje strane. Zato, koliko god
mo ̀ emo trudimo se da šaljemo prema
va ni informacije o Datalabu i PANTE-
HON-u, kako bi upravo kompanije koje
ra zmišljaju o investiciji u ERP imale
do voljno jasnu poziciju da za sebe iza -
beru najbolje. 

BM: Koji su poslovni prioriteti Datalaba za
naredni period, posebno kada je rije~ o tr`ištu
BiH?

MERTELJ: Sa produktnog aspekta to su:
PANTHEON hosting, zadovoljstvo ko -
risnika, te povezivanje. Kvalitati v ni
pomak u partnerskom kanalu nam je
tako|er jedan od zna~ajnijih priori t eta.
Planiramo 30-postotni  rast. O~e kuj-
emo najmanje novih 300 podu ze}a iz
BiH i nadamo se da }emo po mo}i kako
novim, tako i pos to je }im korisnicima
da lakše pre`ive ova te ška vremena.
Tako|er, imamo vrlo efi kasan program
konverzije ko n ku re nata u partnere i tu
vidimo svoju šansu. B
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